
Hvad har C2C CC partnerskabet betydet i 
Hedensted?





Vi får via Birgitte Karnøe en henvendelse i 2015 
og begynder at tænke/overveje.

En central overvejelse var, hvad skal vi egentlig i 
et sådant et stort projekt (kan det nu betale sig)?

Efter en del overvejelser beslutter vi os for at 
være med og fokus skal være:

• Politiske pejlemærker plus kerneopgave
• Det vi alligevel skulle til at arbejde med
• Processer sammen med borgerne, de skulle 

aktiveres



Vi er med i følgende projekter:

• C8, Håb til Håb, sammen med AU
• C12, Gudenåen, sammen med Gudenå kommunerne 

og Skanderborg Forsyning
• C15, Klimatilpasning i Hedensted og Tørring
• C18, Borgerdreven klimatilpasning i Juelsminde, 

sammen med VIA
• C22, Permeable belægninger, sammen med VIA

Relativt mange for en sådan lille kommune?



Hvad har vi lært:

• Og ja vi er ikke en giga kommune, men det at være 
sammen med andre giver mere end det koster

• Samarbejde med andre kommuner/forsynninger kan 
være besværligt, men det betaler sig

• Vi behøver ikke være så beskedne, en lille vej kan 
faktisk godt være en ret stor nyhed

• Nye metoder, Mutual Gain Approach, introduceres og 
tages op (Juelsminde indtil videre), 3Di visualisering 
værktøj fra Holland.

• Samarbejde på tværs i regionen, Lemvig 
(kommune/forsyning) er langt væk, men det giver 
mening



Hvad har partnerskabet betydet for os:

• Vi er kommet i gang med at arbejde sammen med borgerne om 
løsningerne

• Vi har fået udvidet vores netværk, meget vigtig element
• Klimadagsordenen holdes i kog af RegionMidt, fastholder fokus, 

bredere kendskab og nye veje
• Mulighed for at samarbejde med helt nye partnere ekstern, eks. 

VIA, Moesgaard museum, Ålborg Universitet, men også intern 
(social, kultur)

• Projekter som C2C CC flytter noget (en del), men det var ikke sket, 
hvis det var den enkelte kommune, der skulle arbejde med det 
alene, RegionMidt er vigtig her

• C2C CC har sat tempo på processen


